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Referat - LUU VVS 

 
Dato:  Mandag den 11. marts 2024 
  Kl. 09.00 - 12.00 
 
Sted:  TEC Gladsaxe, varmepumpeværkstedet, lokale 5.018 
 
Tilstede: Søren Thomsen   Frederiksberg VVS  ST 

Dan Jeppesen   Tvilling VVS   DJ 
Bjørn Due   Rør & Blik   BD 
Henrik Juul Rasmussen  Rør & Blik   HJR 
Jan C I Pedersen  TEC    JCIP 
Crisolida Knudsen  TEC    CIK 
 

Afbud:  Anders Hansen   EVU    AH 
Tue Hækkerup   TEC    THAE 
Kim Fusager Balle  Rør & Blik   KFB 

  Britt E. Christiansen  TEC, Skoleoplæring  BEC 
Steen Dyrhof   TEC    SDY 

  Omar Ghoul   TEC, elevrepræsentant  OGH 
 

Referent: Marianne Rydiander  TEC    MRY 
 
Dagsorden:  

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
2. Meddelelser fra formanden 
3. Meddelelser fra skolen 
4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  
5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
7. EUX VVS 
8. Eventuelt  

 
 

1. Godkendelse af referat fra sidste møde  
 
Referatet blev godkendt. 
 
 

2. Meddelelser fra formanden 
 
ST/DJ 
- På censordagen blev der brugt en del tid på diskussioner om niveauet på certifikatundervisning 
- Der afholdes Københavner Messen igen i år, der sendes snart information ud omkring dette. Det 

afholdes den 3. oktober. JCIP vil gerne have en stand igen i år 
 
 

3. Meddelelser fra skolen 
 

JCIP 
  

a. Medarbejdersituationen i afdelingen 
 
En medarbejder er sygemeldt, er startet delvis op igen og forventes på fuld tid igen efter 
påske. En anden er også på vej tilbage, her er der dog en længere plan for tilbagevenden. 
 
Der er ansat en medarbejder som startede den 19. februar 2024, han er allerede godt i gang 
især på gasdelen og 3. samt 4. HF. 
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Vil gerne have der kommer til at være tre medarbejdere der kan undervise i A-certifikat. 
Derfor sendes flere afsted til Gas-dagene senere på året. 
 
Har ansat en der tidligere har været ansat på ZBC, da han har undervisningserfaring, kan 
han gå direkte ind i undervisningen. Han startede også den 19. februar 2024. 
 
Den 1. april starter en ny medarbejder til køl. 
 
Cris startede den 1. februar som virksomhedskonsulent for VVS-afdelingen. Er godt i gang 
med at få eleverne ud i uddannelsesaftaler. Prøver at etablere en tættere kontakt til 
virksomhederne. Virksomhederne er blevet inviteret ind og besøge eleverne mens de er i 
undervisning. 
Har oplevet en enkelt sag om diskrimination fra en virksomhed der gerne ville have en 
voksenlærling, JCIP fortalte om besøget. Udvalget er enige om, at dette ikke er acceptabelt. 
Det er heldigvis en meget lille procentdel af virksomhederne der gør dette. 
 
ST har modtaget en henvendelse vedr. en lærling der er blevet genindkaldt, henvendelsen 
kommer fra mesteren som ikke forstår han skal betale løn og diverse udgifter ifm. 
genindkaldelsen. TECs ry er igen blevet dårligere, dette skal der gøres noget ved. Er meget 
glad for at høre om nyansættelserne, så undervisningen bedre kan løftes ved sygdom og 
lignende. JCIP svarede, at afdelingen har været hårdt ramt af sammenfald af 
sygdomsperioder sammen holdt med uvisheden af antal dumpere til certifikater. 
 
 

b. Opfølgning certifikatprøver 
 
Sagen om dumpere på fjernvarmeundervisning, der var blevet sendt på mail til Bjørn blev 
drøftet. Jans svar til den pågældende elev og elevens mester blev delt ud. 
Det pågældende hold blev afbrudt pga. underviserens akutte sygdom, derfor blev det løst på 
bedst mulige vis. I dette tilfælde var det den bedste løsning, at eleverne bliver genindkaldt til 
fjernvarmeundervisningen. 
Måske skolen skal være hårdere ift. om de enkelte elever kan gennemføre forløbet eller ej. 
BD foreslog, at fjernvarme flyttes til tættere på H4 i stedet for på H3. Der skal ses ind på 
muligheden for at flytte fjernvarmeforløbet. 
Udfordringen omkring dette er en forskydning af de uger der er afsat til 
fjernvarmeundervisning. BD gjorde opmærksom på vigtigheden af, at det bliver synligt, 
hvordan beståelsesprocenten ser ud opdelt på EUD (herunder i specialer) og AMU. 
Flere skoler har ikke installationsteknikere eller meget få. 
Vil gerne have oplyst hvor mange der bliver forlænget på grund af dette. 
 
BD var til møde i fredags om fjernvarmeundervisningen, på en anden skole vil underviserne 
ikke undervise i dette da underviserne ikke har mulighed for at få eleverne igennem. 
Underviserne ser sig nødsagede til at give mere undervisning i fjernvarme end der er afsat til 
det. 
TEC må også gerne sige til, hvis der er udfordringer vedr. certifikatundervisning som kan 
bringes videre. 
 
Der er møde med EVU på torsdag (14. marts 2024) vedr. fjernvarmeundervisningen. 
 
Der er fortsat udfordringer med, at niveauet på censurering er forskelligt på skolerne. Dette 
gælder både ved certifikatundervisning og svendeprøver. 
 
DJ har behov for at få et billede af hvordan beståelsesprocenten vedr. fjernvarme er fordelt 
på installationstekniker og energispecialist.  
 
 

c. Uddannelsesplanlægning 
 
Nye rammer for svendeprøver 
TEC har afholdt møde med EVU (Anders og Lene) omkring dette. Afventer et opfølgende 
møde. 
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BD mener en konkret opgave skal fjernes som en mulig prøve, det er simpelthen ikke muligt 
at fuldføre opgaven tilfredsstillende i den afsatte tid. 
 
 
Ny version 
Er blevet mere obs ift. hvad der sendes ud til mestre og elever om valg af specialefag. 
Der var sendt et forkert brev ud til eleverne sidst fra administrationen. 
 
AMU 2024 
 
DM Skills, træning 
Søren og eleven har aftalt diverse træninger inden DM, opgaven udmeldes den 20. marts. 
Der vil evt. også være andre undervisere koblet på der, hvor der er behov for det. 
 

d. Skoleoplæring (mail fra BEC) 
 
3 lærlinge er tilknyttet SOP, én er i delaftale. 
 

e. EUD-sekretariatet v/MAL eller CIK 
 
VVS-hold som slutter 8 april 2024 – optælling fra denne uge (sidste nye) er 17. 
undervisningsuge: 

 
Hold G 
- 19 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 9 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mgl underskrift: 1 elev 
- Har ikke aftale – 9. 
- Med både bekræftede og mundtlig aftale er nået 52,63%. 

 
Hold H 
- 13 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk 
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 11 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mgl underskrift: 1 elev 
- Har ikke aftale – 2.   
- Med både bekræftede og mundtlig aftale er nået 84.62%. 

 
Totalt på VVS begge hold ligger vi derfor på 65,63% 

 
VVS-hold som slutter 24 juni 2024 – optælling fra denne uge (sidste nye) er 7. 
undervisningsuge: 

 
Hold A 
- 21 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk.  
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 7 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mgl underskrift: 4 elever 
- Har ikke aftale – 10.  
- Med både bekræftede og mundtlig aftale er nået 52,38% 

 
Hold B 
- 22 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk.  
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 9 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mgl underskrift: 2 elever  
- Har ikke aftale – 11.  
- Med både bekræftede og mundtlige aftaler er nået 50% 

 
Hold EUX 

 
- 8 elever på holdet bekræftet på lærepladsen.dk.  
- Har læreplads bekræftet på lærepladsen.dk: 2 elever 
- Har mundtlig aftale/aftale lavet og mgl underskrift: 1 elever  
- Har ikke aftale – 5.  
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- Med både bekræftede og mundtlige aftaler er nået 37,50% 
 

Totalt på VVS alle tre hold ligger vi derfor på 49,01% 
 
 

 
4. Meddelelser fra elevrepræsentanten  

 
Elevråd 
Vores nye elevråd har afholdt to gange fredagscafé, med cirka 25-30 deltagere. 
 
DJ gjorde opmærksom på, at det kan stikke i øjnene at fredagscaféen starter inden fyraften. Måske 
man skal undlade at reklamere for det på indgangsdørene. 
 
Lektiecafé 
Arbejder på at få dette etableret. 
 
Der går nogle historier om, at eleverne skal til grossisten og hente stumper i forbindelse med 
svendeprøven. JCIP præciserede, at skolen selvfølgelig sørger for materialer. 
Nogle virksomheder giver deres lærlinge et konkret beløb de kan købe ind for i 
svendeprøveperioden hos en grossist. Udvalget mener dette er et skråplan. 

 
 

5. Meddelelser fra det faglige udvalg 
 
Er drøftet under tidligere punkter. 
 
 

6. Meddelelser fra arbejdsgiver/-tager 
 
BD 
62 ledige hvilket svare til 2,8 %. 
 
 

7. EUX VVS 
 
Er taget under punkt 3e. 

 
 

8. Eventuelt 
 
ST og DJ kan ikke holde tale ved svendeprøveafslutningen på torsdag (14. marts 2024). 
 
Starttidspunktet for møderne flyttes til kl. 10 fremover. 

 
 
LUU-møder 2024:  
12. juni kl. 10-13 
18. september kl. 10-13 
4. december kl. 10-13 
 
  

 
Opsamling til næste LUU-møde;  

• Opfølgning på situationen omkring forløbene og antallet af genindkaldelser  
o Opsamling på sag vedr. fjernvarmeundervisning 

• Skriv til fagligt udvalg 
 
Punkter til næste dagsorden - LUU; 

• Efteruddannelsesudbud (fast punkt) 


